

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 8 OGOS 2015 (SABTU)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Sektor Bioekonomi dijangka sumbang RM181.2 Bilion kepada KDNK pada 2030	BERNAMA
2.	MOSTI rancang wujudkan Bandar Angkasa – Abu Bakar	BERNAMA
3.	Banjir diramal berlaku tahun ini tetapi normal – KP MetMalaysia	BERNAMA
4.	Helipad dibina di Pulau Perhentian Kecil hadapi tengkujuh	BERNAMA
5.	Amaran angin kencang, laut bergelora hingga Rabu	BERNAMA
6.	Malaysia bebas gempa bukan lagi jaminan	Berita Harian
7.	2 jambatan hanyut	Harian Metro
8.	CCTV syok sendiri	Berita Harian
9.	Pancuran tahi bintang paling panjang kelihatan Rabu ini - Angkasa	BERNAMA
10.	Sejam pancuran ‘ meteor perseid’	Harian Metro
11.	Kerjasama D’yom Herbs kukuhkan kedudukan TPM Biotech sebagai peneraju industri herba	BERNAMA



Sektor Bioekonomi Dijangka Sumbang RM181.2 Bilion Kepada KDNK Pada 2030

KANGAR, 8 Ogos (Bernama) -- Sektor bioekonomi negara dengan kadar pertumbuhan diunjurkan 15 peratus, dijangka menyumbang sehingga RM181.2 bilion kepada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) pada 2030.

[Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi, Datuk Madius Tangau](#) berkata pasaran global untuk ekstrak semulajadi sahaja dianggarkan mencecah RM300 bilion pada tahun 2020.

"Perkembangan ini perlu dimanfaatkan sebaiknya oleh usahawan dalam sektor tersebut," katanya pada [pelancaran Karnival Halal, Herba dan Bioteknologi Zon Utara 2015 di TPM Biotech Sdn Bhd \(TPM Biotech\) di Sungai Batu Pahat](#), dekat sini Sabtu.

[Teks ucapan beliau dibacakan Timbalan Ketua Setiausaha \(Dasar\) Kementerian tersebut, Datuk Dr Mohd Azhar Yahaya.](#)

Pengerusi Jawatankuasa Pertanian Negeri, Ahmad Bakri Ali mewakili Menteri Besar Datuk Seri Azlan Man merasmikan karnival tersebut.

Madius berkata bio-ekonomi menyumbang RM120.8 bilion atau 12.2 peratus daripada jumlah KDNK negara pada 2013 berbanding RM106.7 bilion pada 2010.

Katanya nilai itu merangkumi sumbangan sektor ekonomi yang mendapat manfaat hasil penggunaan teknologi berasaskan bio seperti pertanian, pengeluaran kimia, minyak dan pemprosesan lemak.

"Bagi memastikan usahawan kita menguasai pasaran, penting untuk mereka memahami keperluan pasaran dari segi pembangunan produk dan kualiti, trend pasaran serta faktor lain yang kritikal termasuk faktor halal.

"Ini penting kerana pasaran global produk halal bernilai lebih RM6.9 trilion (US\$2.3 trilion). Daripada jumlah ini, makanan dan minuman halal sahaja bernilai kira-kira RM2.1 trilion atau 30.4 peratus," katanya.

Beliau juga berkata TPM Biotech ditubuhkan untuk memberi nasihat profesional dan menyediakan kepakaran kepada usahawan bioteknologi selain memberi nilai tambah kepada produk yang dihasilkan.

Sementara itu, dalam ucapannya, Ahmad Bakri berkata penubuhan TPM Biotech di Sungai Batu Pahat di sini selaras dengan perancangan kerajaan negeri untuk menjadikan Perlis hab halal berikutan sektor pertanian yang menyumbang 35 peratus kepada KDNK negeri.



Mosti Rancang Wujudkan Bandar Angkasa - Abu Bakar

MELAKA, 8 Ogos (Bernama) -- [Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi \(MOSTI\)](#) merancang mewujudkan sebuah bandar angkasa atau 'Space City' di negara ini bagi mendalami kajian dalam bidang aeroangkasa, kata [Timbalan Menteri Datuk Dr Abu Bakar Mohamad Diah](#).

Beliau berkata MOSTI sudah membentangkan kertas cadangan peringkat awal bagi inisiatif tersebut dan telah mengenal pasti kawasan untuk dijadikan bandar angkasa itu.

"Kita cadang wujudkan bandar angkasa ini di kawasan Pantai Timur Semenanjung sebagai lokasi penyelidikan yang lebih utama dalam hal-hal berkaitan penerokaan angkasa.

"Kita harap perkara ini akan diumumkan oleh kerajaan dalam tempoh setahun daripada sekarang," katanya kepada pemberita di sini hari ini.

Beliau berkata demikian selepas menyampaikan diploma kepada 362 graduan pada Majlis Konvokesyen Politeknik Melaka kali ke-14 di Dewan Tun Ali, Bukit Katil di sini.

Turut menerima anugerah ialah dua graduan terbaik bagi dua sesi itu iaitu Chee Kien Wah lepasan Diploma Akauntansi sesi Disember 2013 dan Muhammad Wiranata Haris dalam Diploma Kejuruteraan Mekanikal bagi sesi Jun 2014.

-- BERNAMA



Banjir Diramal Berlaku Tahun Ini Tetapi Normal - KP MetMalaysia



Datuk Che Gayah Ismail

BESUT, 7 Ogos (Bernama) -- Banjir diramal tetap berlaku di beberapa negeri termasuk di pantai timur pada akhir tahun ini tetapi tidak seburuk yang berlaku pada tahun lalu, kata [Ketua Pengarah Jabatan Meteorologi Malaysia \(MetMalaysia\), Datuk Che Gayah Ismail](#).

Katanya, jabatannya akan terus memantau dan akan melaporkan data ramalan terkini kepada orang ramai agar penduduk terutama di persisiran pantai dapat bersedia menghadapi keadaan yang berlaku nanti.

"MetMalaysia akan mula memberi taklimat kepada pihak berkuasa negeri-negeri tentang perkembangan semasa cuaca, mulai Oktober supaya semua pihak mampu bersedia menghadapi ancaman bencana alam itu," katanya kepada pemberita sempena Program Pengurusan Bencana Peringkat Komuniti Daerah Besut di sini Jumaat.

Dalam perkembangan berasingan, Che Gayah berkata fenomena El-Nino yang dikesan berada di kawasan timur laut Pasifik buat masa ini berada dalam keadaan lemah yang tidak akan memungkinkan cuaca monsun timur laut ekstrim berlaku di negara ini.

Katanya, seperti pada tahun lalu, walaupun ramalan menunjukkan fenomena El-Nino kuat dijangka melanda negara tetapi sebaliknya ia tidak terjadi.

"Justeru keadaan ini tidak akan memungkinkan banjir peringkat ekstrim daripada terjadi seperti yang terjadi pada tahun lalu," katanya.

-- BERNAMA

